


ZAPISNIK

sa 6. sastanka Povjerenstva za Marjan odrianog dana 5. srpnja 2019. godine 5 pocetkom u
12.10 sati u gradskoj upravi Grada Splita, Obala kneza Branimira 17, II kat, mala sala.

NAZOCNI:
1. Mirko Ruscic, predsjednik
2. Lukrecija Butorac, clanica
3. Srdan Marinic, clan
4. Josko Kalilic, clan
5. Ivana Vidak Bjedov, tlanica
6. Marjana Cosic, clanica
7. Dragica Zaja, USP Split
8. Ivan Vidosavljevic, Sumarija Split

Izostanak su ispricali: Ante Taras i Gabriela Medunic Orlic.

Mirko Rustic, predsjednik Povjerenstva za Marjan otvorio je sastanak i zahvalio se nazocnima
na dolasku. Predlozio je da se 5 dostavljenog dnevnog reda izbrise tocka 3. buduCi da
sastanku nije nazocan dipl.ing. sumarstva Ivan Ljubic iz JU PSM koji ju je trebao obrazloziti, a
ujedno se izjasnio da vise ne zeli biti tlan Povjerenstva. S navedenom izmjenom dnevni red je
usvojen kako slijedi:

1. Prihvacanje zapisnika 55. sjednice Povjerenstva za Marjan,
2. Izvjesce 0 sanaciji sume alepskog bora od potkornjaka,
3. Informacije 0 monitoringu nad feromonskim klopkama i angazmanu dr.sc. Milana

Perneka,
4. Daljnje aktivnosti u Park sumi Marjan,
5. Razno

Povjerenstvo je prihvatilo navedene izmjene dnevnog reda.

Ad.1)
Dostavljene primjedbe Srdana Marinica na zapisnik 5 5. sastanka Povjerenstva, Marjana Cosic
uvrstiti ce u zapisnik, te ga dostaviti svim tlanovima Povjerenstva.

Ivana Vidak Bjedov naglasila je potrebu zurnog pokretanja procedure izmjena i dopuna
rjesenja za tlanove Povjerenstva za Marjan prema dosadasnjim zakljuccima Povjerenstva 5
time su se clanovi Povjerenstva slozili.

Ad.2)

Mirko Rustic izvijestio je nazocne da je do sada, na Marjanu izradeno ukupno 97 koridora za
izvlacenje posjetenih stabala, posjeceno oko 11 000 m3 drvne mase, odnosno izvezeno 300
kamiona drvne sjecke u Drnis, Benkovac i Cemex. Radovi sjece se nastavljaju i izvode se
korektno, bez drasticnog narusavanja krajobraza. Takoder se sjecu i suha stabla i izvlace iz
sume zajedno sa ostalima iz vise razloga. Radovima sjece obuhvaceni su svi odjeli, a u nekim
odjelima potrebno je izvrsiti doznaku. Nadalje je naveo dobru suradnja izrr.edu nadzora,
doznativaca i izvodaca radova. JU PSM prebrojava koliko je maslina izvadeno zbog potrebe
posla, te ce sve biti vracene na svoja mjesta, 5 druge strane nemaju pocetno stanje broja
maslina. Osvrnuo se na prozivanu sjetu cempresa, te naveo da se radi 0 neznatnom broju i
opravdanoj sjeci suhih cempresa. Misljenja je da se ukupni ekosustav Marjana nije narusio
zbog sjete alepskog bora, niti su se stanista promijenila u smislu degradacije. Makija na
koridorima se obnavlja, posebice na mjestima gdje su ranije izvedeni radovi. Na nekim
mjestima gdje je nemoguce bilo izvest radove, djelomicno su sruseni su suhozidi zbog potrebe





posla, neki su i od prije bili razruseni, te ne postoje snimke stanja prije izvodenja radova.
Smatra da se u javnost sire neistine, panika i katastrofa, sto izaziva reakcije gradana,
neprimjerene reakeije pojedinaea, saranje i pisanje po strojevima i insektieidnim mrezama, a
pojedinci su cak i fizicki nasrtali na voditelja izvodaca radova i time stvarali dodatne troskove.
Pomoc u sanaeiji i tiscenju granjevine i metriee izvodili su volonteri kroz pet uspjesnih radnih
akeija. U vise navrata angazirana je i Hrvatska vojska koja je iznosila deblovinu isjecenu na
metre.
Sveukupni troskovi Grada Splita (sjeca, pridobivanje drvene mase, radovi na osiguranju
radilista, troskovi prehrane - volonteri i HRM) iznose 5 500,000 kn. Dobit Grada je 2 010,000
kn. Do danasnjeg dana izvezeno je oko 10 500 m3 drvne mase, od cega je na lageru 1500 m3

koja je u postupku iznosenja i odvozenja s Marjana, dok je za sjecu ostalo maksimalno 1000
m3
Takoder, je naveo kako postoji knjiga nadzora u koju su upisane vrste radova i zapazanja na
sumarskom radilistu koju potpisuje ovlasteni inzenjer sumarske struke iz Stenaverta uz potpis
izvodaca i koordinatora na lokaeiji. Fakturiranje radova temelji se na odvozu drvne mase
izrazene u m3, a sve temeljem ovjerenih otpremniea od strane Grada Splita i izvodaca radova
koja se izraduju u tri kopije. Nadzorni inzenjer izdaje vozacu po ukreaju potrebne otpremniee.
Naveo je nezakonite radnje prilikom izvodenja radova od nepoznatih osoba, a koje u svom
izvjescu istice nadzorni inzenjer, a to je skidanje doznake s odsjecenih stabala, oznaeavanje
laznih doznaka, neovlasteni pristup fizickih osoba u podrucja gdje se izvode radovi,
neuklanjanje stabala po doznakama starijim od dvije godine, posjecena zarazena stabla prije
godinu dana i vise, na metriee iii ejelovita Ie njihovo neuklanjanje iz sume, pospjesila su brze
sirenje potkornjaka na zdrava stabla i na tim lokaeijama imamo citave skupine suhih stabala.
Pocinjeno je kazneno djelo unistavanja imovine. Nepoznati pocinitelj ubaeio je komad zeljeza
u drobilieu, a proeijenjena steta iznosi 170000 eura, te je potrebna nabavka nove drobiliee.
Vlasnik tvrtke Matima pretrpio je fizicki napadi od osobe poznate polieiji.
Na kraju izlaganja, zakljucio je da su svi radovi izvedeni po pravilniku nadzora i doznacivaea,
katastrofe na Marjanu nema, te je do sada isjeceno ukupno 10500 m3. Obuhvaceni su svi
dijelovi Marjana, odnosno svi odjeli, a najvise radova ostalo je u odjelima 7, 10, 1, 3A i 38.
Daljnje aktivnosti odnosile bi se na nastavak doznacivanja stabala alepskog bora tijekom
slijedecih mjeseci, te monitoring stanja potkomjaka, kako bi se moglo proeijeniti je Ii potreban
dodatni angazman izvodaca radova sjece.
Takoder je naveo da je potrebno formirati Povjerenstvo za biolosku obnovu sume i u tom
smislu izraditi projektni zadatak i elaborate bioloske obnove park sume. Nakon sjece stabala
potrebno je napraviti analizu stanista (Iokaeije), izvrsiti analizu tla, po mogucnosti zapoceti
jesensku sadnju barem u jednom odjelu, analizirati stanje raspolozivih rasadnika s definiranim
vrstama za posumljavanje, te izraditi analizu stanja potkornjaka na Marjanu. Sadasnje stanje
nije alarmantno, ali jedan dio biljezi vecu masu potkornjaka (odjeli 1A, 18,38, 3C), a sjeca
zarazenih stabala nije dovrsena zbog nepostojanja doznaka, te je i dalje potreban rad
Povjerenstva za Marjan. Radovi se nastavljaju jos slijedeei tjedan.

Srdan Marinic, tijekom izlaganja, ukljucivao se u izneseno izlaganje, te inzistirao da se u
zapisnik unese tinjeniea da doznacne knjiziee nisu ovjerene bez cega se nije smjelo pristupiti
sjeci. Takoder je naveo, kako od pocetka rada Povjerenstva stalno upozorava da se ne smiju
sjeei nedoznacena stabla i da je sjeca zarazenih stabala, zbog dinamike izvodenja radova,
prioritet. Nadalje je naveo da su prosli tjedan, prema njegovim osobnim saznanjima i
uvjerenjima, sjekla potpuno zdrava i nedoznacena stabla (odjeli 128, 12 A i 1A), doznacnih
knjiziea nema, sa trupaea nije skidana kora, doznake su radene samo sprejom, na
vatrogasnom putu nalazi puna nedoznacenih trupaea. Postavio je pitanje tko je u odjelu 128
tijekom Iipnja vrsio doznake, a Mirko Rustic mu je odgovorio da je to to radio gosp. Grgincic iz
tvrtke Larix jedno kratko vrijeme, a nakon njega HS.Ujedno je naveo, da je prosli put dato
izvjesce iz Stenaverta bez valjanog pecata (zelenog ziga), na sto mu je Ruscic odgovorio da
je dobio erno bijelu kopiju dokumenta. Rustic je replicirao Marinicu da pokaze na lieu mjesta
nedoznacena stabla.





Rasprava se vodila oko problema zbog neovjeravanja doznatnih knjizica koje ovlasteni sumar
iz JU PSM nije ovjerio, starijim doznakama (tri godine i vise) na stablima, te stvarnom stanju
ukupne kolitine broja borovih stabala na Marjanu kojih, prema sluzbenim podatcima ima 18
000 m3 sto ne odgovara postojetem stanju.

Lukrecija Butorac podsjetila je da je bila protiv usvajanja Operativnog dinamitkog plana zbog
odredenih nedostataka i mogucih propusta, te naglasila kako se ne moze raspravljati 0
prijasnjim doznakama bez potrebnih argumenata. Isto tako je misljenja da ukupna kolitina
stabala na Marjanu nije zadatak Povjerenstva.
Dragica Zaja smatra da svatko treba imati obvezu za savjesno obavljanje svog dijela posla, i
da je bez predmetno razgovarati 0 stvarima za koje nisu poznate potrebne tinjenice u trenutku
kad su nastale, ali i strutnost za predmetnu raspravu Smatra da neargumentirane primjedbe
nisu dobre ni korisne, te proizvode kontra efekl. Navela je kako je Program gospodarenja, kao
osnovni i glavi dokument u izradi, bez saznanja u kojoj totno fazi, sto je potrebno ispitati.
Naglasila je da se revizija Programa ne moze traziti prije samog donosenja. Programom
gospodarenja trebalo bi biti snimljeno kompletno stanje i date smjernice za daljnji rad, ovjeren
od Ministarstva poljoprivrede, a Elaborat bi proizasao iz propisa Programa.

U nastavku rasprave raspravljalo se 0 ugovornim rokovima izrade Programa koji su probijeni,
te aneksu ugovora izmedu tvrtke Oikon i JU PSM koji je takoder probijen i ne zna se da Ii je
Program od nadleznog Ministarstva dobio potrebno odobrenje iii ne.

Srdan Marinic je rekao da je rok u ugovoru izmedu Oikona i JU PSM bio do 31.12.2018.
godine, a aneks ugovora do 31.05.2019. godine. U Ministarstvuje dobio odgovor da Program
nije zaprimljen. Zakljutno je ustvrdio kako su rokovi probijeni, te zapitao hoce Ii JU PSM, s
obzirom na navedeno, izvrsiti placanje Oikonu.
Ivana Vidak Bjedov predlozila je da Mirko Rustic, kao predsjednik Upravnog vijeea JU PSM
ispita u kojoj je fazi izrada Programa, te 0 dobivenim saznanjima obavijesti Povjerenstvo, moze
i putem maila.
Josko Kalilic smatra da treba smiriti situaciju, te zapitao do kada ce trajati radovi. Mirko Ruscic
je odgovorio da ce po prilici trajati do 15. srpnja 2019. godine.

Ad.3)

Mirko Rustic pojasnio je slozen i zahtjevan proces razvrstavanja i brojenja potkornjaka u
feremonskim klopkama kojeg studenti i dalje prate, te rezultate dostavljaju dr. Perneku.
Srdan Marinic je zatrazio da se dostavi na uvid ugovor sklopljen izmedu JU park sume Marjan
i Hrvatskog sumarskog instituta, odnosno dr. Milana Perneka.
Dragica Zaja napominje da po Zakonu 0 sumama, (cI41. st 3.),a radi ocuvanja zdravstvenoga
stanja suma, Hrvatski sumarski institut provodi izvjestajno-prognozne poslove u sumarstvu te
u okviru tih poslova propisuje i mjere za suzbijanje stetnih organizama, te se od dr. Perneka
moze zatraziti izvjesce kako bi se vidjelo stanje potkornjaka, a za sto je potreban odredeni
protok vremena (primjer: Osjak - 1 godina).
Lukrecija Butorac je misljenja kako se mjerenja i monitoring moraju provoditi u kontinuitetu
odredeno vremensko razdoblje kako bi se moglo napraviti relevantno izvjesce 0 stanju
potkornjaka.
Josko Kalilic postavio je upit moze Ii izvodat radova, dok je jos tu, ukloniti pajasen koji
predstavlja veliku opasnost i unistava sve oko sebe.

Clanovi Povjerenstva smatraju da to nije posao izvodaca radova vee u redovnom poslu JU
PSM.





AdA)

Nakon provedene rasprave clanovi Povjerenstva su se slozil! da se, sukladno zakljucku s 3.
sastanka Povjerenstva, oformi strucno Povjerenstvo za posumljavanje Marjana nakon
sanacije koje ce bitl zaduzeno za izradu Elaborata posumljavanja sa svim potrebnim
segmentima. Smjernice za izradu Elaborat bi se trebale izraditi nakon donesenog Programa
gospodarenja za Marjansku sumu i dobivanja relevantnih podataka 0 stanju populacije
potkornjaka nakon protoka odredenog vremenskog razdoblja.

ZAKLJUCCI:

Zurno pokrenuti proceduru imenovanja novih clanova i razrJesenja starih
Povjerenstva za Marjan prema dosadasnjim zakljuccima Povjerenstva;
Za stanje sanacije alepskog bora mjerodavan je monitoring stanja potkornjala na
temelju pracenja feromonskih klopki te na temelju toga pristupiti daljnjim
doznacivanjima stabala i sjeei;
Oformiti Povjerenstvo za biolosku obnovu PSM koje ce izraditi projektni zadatak
i elaborate bioloske obnove sume. Nakon sjeee stabala potrebno je napraviti
analizu stanista (Iokacije), izvrsiti analizu tla, po mogucnosti zapoeeti jesensku
sadnju barem u jednom odjelu, analizirati stanje raspolozivih rasadnika s
definiranim vrstama za posumljavanje;
U razumnom roku pribaviti Izvjesce 0 stanju potkornjaka nakon prebrojavanja
uzoraka od dr. Perneka, te napraviti analizu (usporedbu po mjesecima);
Predsjednik Povjerenstva Mirko Ruseic ispitat ce u kojoj fazi je izrada Programa
gospodarenja i 0 tome obavijestiti Povjerenstvo;
Za naredni sastanak od Ante Tarasa iz HS zatraziti izvjesce u svezi nedoznaeenih
knjizica.

Predsjednik Povjerenstva Mirko Rustic zakljucio je sastanak u 13.45 sati.

Zapisnik sastavila: Helena Kastropil

Predsjednik Povjerenstva za Marjan

Dostaviti:

clanovima Povjerenstva, svima
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